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upřesnění jednotlivých položek:
*)		 -	výběrové	řízení	na	zhotovitele	cyklostezek	právě		
	 	 probíhá
**)	 -	výběrové	řízení	na	zhotovitele	biologických	ryb-	
	 	 níků	proběhne	v	říjnu	2020		
***)	 -	v	lednu	roku	2021	bude	požádáno	o	další	dotaci		
	 	 na	víceúčelové	hřiště	na	Krajský	úřad	

	 Celkem	se	jedná	o	bezmála	30	milionů	korun	z	dotací,	
které	 budou	 spolu	 s	 prostředky	 z	 obecního	 rozpočtu	 in-	
vestovány	 do	 infrastruktury	 obecního	 majetku.	 Některé		
z	dotační	titulů	již	byly	proinvestovány,	některé	se	teprve	
rozbíhají	a	některé	budou	realizovány	až	v	příštím	roce.

	 V	minulých	dnech	započaly	práce	na	opravě	domu	č.p.	
20	–	bývalého	holičství.	Vznikne	tam	7	nových	sociálních	
bytů.	Mnoho	lidí	se	mne	ptalo:	„Kdo	v	 takových	bytech	
bude	bydlet?“	Někteří	také	vyslovili	obavu	z	toho,	aby	se	
k	nám	nenastěhovali	nějací	nepřizpůsobiví	občané.	

	 V	 takových	 bytech	 budou	 bydlet	 ti,	 co	 splní	 kritéria	
předepsaná	 metodikou,	 sepsanou	 poskytovatelem	 dota-	
ce,	na	využívání	těchto	bytů.	Pro	uchazeče	o	bydlení	nepla-	
tí	 žádné	věkové	omezení.	Byty	 jsou	určeny	pro	všechny	
věkové	kategorie.	Vyhodnocení	splnění	či	nesplnění	těch-	
to	 kritérií	 bude	 patřit	 do	 kompetence	 výběrové	 komise,	
která	nemusí	být	složena	pouze	ze	zastupitelů	obce.	Pokud	
by	 se	 chtěl	 někdo	 z	 občanů	 obce	 stát	 členem	 výběrové	

Název dotace Výše dotace Rozpočet Dotace v %

Výsadba	ovocných	stromů 32	964 32	964 100

Oprava	oken	na	Záložně 86	000 138	680 62

Dotace	pro	JSDH	Hynkov 11	000 29	916 37

Biocentrum	Příkazy 6	151	572 6	151	572 100
Cyklostezky 8	081	766 9	600	000		*) 84
																		- Senice na Hané 3	763	707

																		- Skrbeň 4	318	059

Sociální	bydlení 10	150	279 12	238	252 83
Biologické	dočišťovací	nádrže 4	468	375 6	200	000		**) 64
Víceúčelové		hřiště	Příkazy 600	000 3	000	000		***) 20
Celkem 29 581 956

Vážení spoluobčané,
	 	 v	letošním	roce	získala	naše	obec	už	8	dotací,	o	jejichž	účelu	a	výši	se	můžete	dočíst	v	přiložené	tabulce:

komise,	 prosím,	 zajděte	 na	 obecní	 úřad	 a	 nahlaste	 tento	
svůj	zájem.
	 Podle	 harmonogramu	 stavebních	 prací	 mají	 být	 tyto	
byty	dokončeny	do	31.10.2021.	Lze	tedy	předpokládat,	že	
k	nastěhování	budou	od	ledna	roku	2022.	Příjem	žádostí	
o	 bydlení	 v	 nových	 obecních	 bytech	 bude	 probíhat	 od	
července	2021.

	 Počátkem	 září	 budeme	 vědět,	 jak	 dopadlo	 výběrové	
řízení	 na	 zhotovitele	 cyklostezek	 směrem	 na	 Senici	 na	
Hané	a	na	Skrbeň.	Výběrové	řízení	se	z	důvodů	povinných	
lhůt	 při	 jeho	 realizaci	 trochu	 protáhlo,	 ale	 do	 konce	
listopadu	by	měly	být	obě	stavby	dokončeny,	což	cyklisté	
či	vyznavači	kolečkových	bruslí,	jistě	ocení.

	 Ze	 sdělovacích	 prostředků	 se	 k	 nám	 dostávají	 zprávy		
o	 opatřeních	 vlády	 proti	 šíření	 onemocnění	 označované		
jako	Covid-19,	která	mají	platit	od	září.	S	virem,	který	ne-	
moc	způsobuje,	se	v	České	a	Moravské	kotlině	potkáváme		
už	 půl	 roku.	 Za	 tu	 dobu	 máme	 spoustu	 informací	 či	
dezinformací	a	každý	z	nás	si	z	toho	udělal	svůj	úsudek.	
	 Tak	 hlavně,	 ať	 zdravý	 rozum	 zvítězí	 a	 přežijeme	 ten	
mediální	humbuk	ve	zdraví	duševním	i	tělesném.

	 Příjemné	dny	při	sklízení	toho,	co	se	urodilo	na	našich	
zahradách,	přeje

starosta	
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	 V	 prosinci	 roku	 2019	 jsme	 získali	 stavební	 povolení		
a	 o	 půl	 roku	 později	 rovněž	 dotaci.	 Všechny,	 kteří	 se	
tomuto	projektu	věnujeme	už	9	 let,	 to	moc	potěšilo.	Od	
nápadu	k	realizaci	vede	většinou	dlouhá	cesta,	což	v	tomto	
případě	platí	dvojnásob.	

	 S	 nápadem	 čistit	 odpadní	 vody	 na	 Hynkově	 pomocí	
septiků	 a	 biologických	 rybníků	 přišel	 v	 roce	 2011	 pan	
profesor	 Otakar	 Štěrba.	 Moudrý	 muž,	 první	 profesor	
ekologie	 v	 České	 republice,	 který	 už	 bohužel	 není	 mezi	
námi.	Na	jeho	doporučení	nechala	obec	k	tomuto	záměru	
udělat	studii.	V	roce	2012	ji	vyhotovil	pan	Ing.	Bohuslav	
Kouba.	Požádali	jsme	dotčené	orgány,	aby	se	k	předložené	
studii	vyjádřily.	Krom	Povodí	Moravy,	byla	tato	vyjádření	
vcelku	povzbudivá.	S	Povodím	Moravy	a	ještě	některými	
dalšími	úřady	jsme	„bojovali“	několik	dalších	let.	Hlavní	
potíž	byla	v	tom,	že	se	jednalo	o	řešení	nové,	netradiční,	
málo	vyzkoušené,	byť	ho	platná	legislativa	nezakazovala!	
Mezitím	 se	 v	 celostátním	 měřítku	 zjistilo,	 že	 je	 potřeba	
vodu	 v	 krajině	 zadržovat	 a	 vůbec	 se	 začalo	 pohlížet	 na	
stavby	 přírodě	 blízké	 jinak.	 Pěkná	 ukázka	 toho,	 že	 se	
některé	věci	 či	 pohled	na	ně	mění	 a	 jak	 je	 z	velké	 části	
ovlivňován	námi	samotnými.	

	 Setkání	 s	 panem	 ministrem	 se	 zúčastnila	 manželka	
pana	 profesora	 Štěrby,	 světoznámá	 horolezkyně,	 paní	
RNDr.	Dina	Štěrbová,	autor	projektové	dokumentace	Ing.	
Bohuslav	 Kouba	 s	 manželkou,	 spoluautorkou	 projektu,	
doprovod	 pana	 ministra	 v	 čele	 s	 ředitelem	 Státního	
fondu	 životního	 prostředí	 panem	 Petrem	 Valdmanem,	
pan	místostarosta	a	já.	O	pohoštění	se	nám	postarala	paní	
Markéta	Krainová	a	paní	Alena	Dostálová,	která	zároveň	
působila	 v	 roli	 fotografky	 a	 kronikářky,	 neboť	 takovou	
událost	je	potřeba	zaznamenat	do	obecní	kroniky.

	 Na	úvod	schůzky	 jsme	návštěvu	z	ministerstva	sezná-	
mili	 s	 podpořeným	 projektem	 formou	 dataprojektorové	
prezentace.	 Pan	 Ing.	 Kouba	 konstatoval,	 že	 je	 to	 první	
projekt	tohoto	druhu,	na	který	byla	udělena	dotace	z	mi-	
nisterstva.	 Na	 žádné	 jiné	 biologické	 rybníky,	 které	 dří-	
ve	projektoval	a	již	byly	realizovány,	žádná	dotace	z	mi-	
nisterstva	 přidělena	 nebyla.	 Na	 některé	 biologické	
dočišťovací	rybníky	jsme	se	v	minulosti	byli	podívat	a	ta-	
ké	jsme	mluvili	se	starosty	dotčených	obcí.	Všechny	velice	
pěkně	zapadly	do	terénu,	zadržovaly	vodu	v	krajině,	v	je-	
jich	okolí	se	zvýšilo	množství	rostlin	 i	živočichů	a	hlav-	
ně	fungovaly	tak,	že	vytékající	voda	splňovala	limity	pro	
vypouštění	odpadních	vod	do	vodoteče.	Spokojenost	s	je-	
jich	 kvalitním	 provozem	 a	 lacinou	 údržbou	 vyjadřovali	
starostové	obcí,	které	již	takové	zařízení	mají.

	 Je	proto	až	úsměvné,	že	někteří,	stále	stejní	obyvatelé	
Hynkova,	 tento	 projekt	 dehonestují	 a	 snaží	 se	 mu	 házet	
klacky	 pod	 nohy,	 což	 znovu	 předvedli	 na	 minulém	
zastupitelstvu.	Přitom	s	 žádným	 jiným,	 lepším	návrhem,	
nikdy	nepřišli.	Pro	osvěžení	paměti	bych	chtěl	uvést,	 že	

Milí občané Příkaz a Hynkova,

	 vlastně	 hlavně	 občané	 Hynkova,	 vás	 se	 tento	 článek	
týká	především.
	 Již	 dlouhá	 léta	 jste	 čekali	 na	 obnovu	 a	 dobudování	
jednotné	(splaškové	a	dešťové)	kanalizace.	V	letošním	roce	
jste	se	konečně	dočkali.	Po	živé	diskusi	k	tomuto	problému	
byl	vybrán	způsob	likvidace	splaškových	a	dešťových	vod,	
který	ocenilo	i	ministerstvo	životního	prostředí	návštěvou	
pana	ministra	Mgr.	Richarda	Brabce	v	obci.
	 Dne	 3.	 4.	 2020	 byl	 podepsán	 předávací	 protokol		
a	 stavba	 byla	 zahájena.	 Od	 tohoto	 data	 se	 na	 ulicích	
Hynkova	můžete	setkat	s	dodavatelskou	firmou.	
	 Jako	první	byla	budována	nová	stoka	A4-1,	následovala	
rekonstrukce	stoky	A	k	hasičské	zbrojnici	a	dále	na	dětské	
hřiště.	Následně	se	dobudovala	nová	stoka	A4-2	k	mlýnu.	
Na	těchto	stokách	se	již	vybudovaly	přípojky	s	napojením	
na	stávající	odtoky	z	jímek.	Další	etapou	bylo	dobudování	
opravy	stoky	A	podél	hlavní	silnice.	
	 Momentálně	se	pracuje	na	rekonstrukci	stoky	A	směr	
kulturní	dům	a	na	stoce	A2.
	 I	přes	letošní	nepřízeň	počasí	se	práce	provádí	v	sou-	
ladu	 s	 harmonogramem.	 Samozřejmě,	 že	 práce	 spojené	
s	 opravou	 a	 dobudováním	 sítě	 kanalizace	 jsou	 spojeny	
s	 částečným	 omezením	 dopravy	 a	 parkování	 v	 obci,	 ale	
myslím,	že	 tyto	nepříjemnosti	budou	vynahrazeny	dobře	
fungující	jednotnou	kanalizací.
	 Tato	 stavební	 akce	 není	 pro	 obec	 jednoduchou	
záležitostí,	 protože	 se	 dotýká	 všech	 občanů	 a	 všech	
nemovitostí	napojených	na	stávající	kanalizaci.
	 Při	 realizaci	 díla	 se	 realizační	 firma	 potýká	 s	 nej-	
různějšími	 nástrahami	 v	 podobě	 blízkosti	 inženýrských	
sítí	 –	 plynu,	 vodovodu,	 datových	 kabelů	 a	 různých	
historických	 napojovacích	 míst	 kanalizace.	 Proto	 oceňu-	
ji	přístup	zhotovitele	díla	k	jednotlivým	problémům	obce	
týkající	se	kanalizace.	Tato	akce	se	ale	bohužel	neobejde	
bez	obětí	v	podobě	vykácené	zeleně	před	objekty.
	 Na	závěr	chci	zdůraznit,	že	akce	je	z	50	-	55	%	hotová.	
Firma	 bude	 po	 zbudování	 jednotlivých	 stok	 provádět	
přípojky	k	jednotlivým	objektům.	Jestliže	nedojde	k	žád-	
ným	 změnám	 hlavní	 stoky,	 přípojky	 budou	 dokončeny		
v	měsíci	prosinci	tohoto	roku	dle	smlouvy	o	dílo.

Ing. Vladimír Blaho, stavební dozor

Návštěva ministra životního prostředí 
pana Richarda Brabce

	 Koncem	 června	 nám	 telefonovali	 z	 Ministerstva	 ži-
votního	prostředí,	kde	jsme	v	lednu	dávali	žádost	na	dota-
ci	 k	 vybudování	 biologických	 dočišťovacích	 rybníků.	
Sdělili	nám,	že	se	jim	náš	projekt	na	čištění	odpadních	vod	
na	Hynkově	moc	 líbí,	 dotačně	 jej	 podpoří	 a	 pan	ministr	
Richard	 Brabec	 by	 nám	 chtěl	 Rozhodnutí	 o	 poskytnutí	
dotace	předat	osobně.	

www.prikazy.czwww.prikazy.cz
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Zleva: místostarosta Josef Škrabal, ministr životního prostředí 
Mgr. Richard Brabec, členky sekretariátu ministra, starosta 
Ing. Jaroslav Sívek, ředitel Státního fondu životního prostředí 
Ing. Petr Valdman

- Pokračování na str. 4 -

Foto k článku ze str. 2, Milí občané Příkaz a Hynkova, .....

Foto k článku „Ve skanzenu se nám moc líbilo“ Foto k článku „Prázdninový cyklovýlet v Pomoraví“

tento	způsob	čištění	odpadních	vod	 je	5x	až	8x	 levnější,		
než	 pomocí	 klasické	 mechanickobiologické	 čistírny.	
Náklady	s	čištěním	odpadních	vod	musí	obec	dle	platné	
legislativy	 přeúčtovat	 na	 producenty	 těchto	 vod,	 tedy	
obyvatele	 obce.	 Z	 toho	 plyne,	 že	 oněch	 9	 let	 nelehké	
cesty	k	prosazení	záměru	čistit	odpadní	vody	na	Hynkově	
za	 pomocí	 přírody	 bylo	 děláno	 proto,	 aby	 obec	 snížila	
náklady	 na	 provoz	 a	 zbytečně	 nezatěžovala	 obyvatele	
vysokými	poplatky	za	tuto	službu.	

	 Ministerská	návštěva	proběhla	v	přátelském	a	dělném	
duchu.	 Pan	 ministr	 se	 zajímal	 také	 o	 další	 projekty,	 na	
která	 nám	 přispělo	 jeho	 ministerstvo.	 Zmínili	 jsme	 se		
o	 biocentru	 za	 dálnicí,	 liniových	 výsadbách	 ovocných		
a	užitkových	stromů,	výsadbě	od	obecního	úřadu	ke	kapli,	
nebo	o	revitalizaci	návsi.	Za	výsadbu	švestek	na	návsi	nám	
pan	ministr	udělil	speciální	pochvalu	☺.

	 Rozloučili	jsme	se	asi	po	hodině	s	tím,	že	pana	ministra	
pozveme	na	kolaudaci	biologických	dočišťovacích	rybníků.

starosta

Ve skanzenu se nám moc líbilo

	 Díky	 paní	 Zdeně	 Zbořilové	 jsme	 se	 dověděli	 vše,	 co	
nás	 zajímalo.	 Jak	 se	 učilo	 ve	 staré	 škole,	 čím	 se	 psalo,	
a	 že	 někdy	 padla	 i	 rána	 rákoskou	 –	 to	 děti	 nechápavě	
poslouchaly.	U	králíkárny	vysvětlila,	že	králík	je	hlodavec,	
čím	se	živí	a	děti	s	radostí	vymýšlely	pro	králíčky	jména	a	
psaly	je	křídou	na	králíkárnu.	Najednou	zakokrhal	kohout	
a	honem	běžely	ke	kurníku	zjistit,	co	se	děje.	Když	paní	
Zbořilová	otevřela	vrata	humna,	děti	se	nestačily	divit.	To	
bylo	otázek:	„co	to	je…	a	na	co	to	je…	a	jak	to	funguje?“	
Viděly	 a	 slyšely	 to	 poprvé.	 Najednou	 držely	 v	 rukách	
cepy	a	vypadalo	 to	na	 souboje.	Naštěstí	 hned	pochopily	
pracovní	postup	a	šlo	jim	to	krásně.	U	staré	studny	střídavě	
pumpovaly	 vodu,	 nakonec	 se	 ledovou	 vodou	 vzájemně	
postříkaly	a	zchladily.

www.prikazy.czwww.prikazy.cz
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- Pokračování ze str. 3 -

Nový školní rok 2020/2021

	 Vypadá	 to,	 že	 léto	 v	 plném	 proudu	 teprve	 začíná		
a	přitom	opak	je	pravdou.	Konec	léta	se	nezadržitelně	blíží	
a	 s	ním	začátek	nového	školního	 roku.	 Jaký	bude	školní	
rok	2020/2021?	Věřím,	že	krásný	a	klidný.	

	 Do	lavic	zasedne	55	žáků	1.-5.	postupného	ročníku.	Na	
své	žáky	se	již	moc	těší	jejich	třídní	učitelky:
1.	ročník		 -	Mgr.	Romana	Zvěřová	
2.	ročník		 -	Mgr.	Eva	Zvěřová	
3.	ročník		 -	Mgr.	Olga	Petrovská	
4.	ročník		 -	Mgr.	Jitka	Dohnalová	společně
	 	 		s	Mgr.	Miladou	Podolskou
5.	ročník		 -	Mgr.	Jitka	Dohnalová

	 Pokud	jde	o	způsob	výuky	a	spojování	ročníků	-	výuka	
hlavních	 předmětů	 bude	 probíhat	 převážně	 samostatně,	
ke	 spojování	 ročníků	 bude	 docházet	 jen	 ve	 výchovných	
předmětech.
	 Stejně	 jako	 v	 loňském	 roce	 o	 žáky	 ve	 školní	 družině	
budou	pečovat	vychovatelky	Mgr.	Kateřina	Hrubá	a	Mgr.	
Iva	Hymrová.	

	 Děti	v	mateřské	škole	budou	opět	rozděleny	podle	věku	
do	dvou	tříd	-	Myšky	a	Koťata.	O	jejich	výchovu	a	vzdělává-	

	 Interaktivní	výstava	O	včelách	děti	zaujala.	Vyslechly	
si	přednášku	o	životě	včelstev,	formou	interaktivních	her	
si	vyzkoušely	role	v	úlu.	Jak	sběračky	přenáší	pyl,	kojičky	
krmí,	 uklízečky	 uklízí	 úl.	 Děti	 skládaly	 včelí	 puzzle		
a	vyzkoušely	si	včelařovo	oblečení.		
	 Zjistila	 jsem,	 že	 pro	 generaci	 prvňáčků	 byla	 většina	
exponátů	neznámá.	Se	zájmem	si	vše	prohlédli	a	výklad	
paní	Zbořilové	a	pana	Urbana	pozorně	vyslechli.	Skanzen	
v	 Příkazích	 má	 velký	 význam	 pro	 pochopení	 způsobu	
života	 v	 minulosti.	 Svým	 současným	 prostředím	 nám	
připomíná	 klasická	 vesnická	 stavení.	 Velký	 dík	 od	 nás	
patří	i	jeho	zakladatelům.

Prvňáčci a paní učitelka Eva

Prázdninový cyklovýlet v Pomoraví

	 V	 závěru	 školního	 roku	 jsme	 si	 naplánovali	 výlet	 na	
kole.	 Protože	 pršelo,	 domluvili	 jsme	 se,	 že	 vyjedeme	
začátkem	 prázdnin.	 Jeli	 jsme	 lipovou	 alejí	 a	 potom	 po	
nové	cyklostezce	z	Nákla	na	Lhotu.	Na	dětském	hřišti	jsme	
posvačili;	až	otevřeli	stánek	se	zmrzlinou,	byli	 jsme	tam		
první.	Protože	se	oteplilo,	výlet	jsme	zakončili	koupáním	
v	nákelské	pískovně.	Výlet	se	nám	vydařil.

Prvňáčci a paní učitelka Eva

ní	se	budou	starat	paní	učitelky	Libuše	Navrátilová,	Lenka	
Večeřová,	Veronika	Skládalová	a	Monika	Marková.

	 Škola	 nezahálela	 ani	 během	 prázdnin.	 V	 červenci	 se	
naplno	rozjela	stavba	Výtvarné	a	keramické	dílny	v	suteré-	
nu	 školy.	A	 musím	 přiznat,	 že	 tento	 prostor	 se	 doslova	
mění	„z	ošklivého	káčátka	v	překrásnou	labuť“.	Stěhování	
zažily	prostory	šaten,	výměny	se	dočkají	zářivky	v	přízemí	
školy	či	nákladní	výtah	v	mateřské	škole,	…	

	 V	 současné	 době	 čekáme	 na	 podrobnosti	 MŠMT		
k	 organizaci	 školního	 roku	 a	 případným	 hygienickým	
opatřením.	 Jaká	 tato	 opatření	 budou,	 zatím	 nevíme.	Ale	
věřte,	 že	 uděláme	 vše	 proto,	 abychom	 si,	 jak	 jsem	 již	
podotkla	v	úvodu	článku,	užili	krásný	a	klidný	školní	rok.
	 Bližší	 informace	 k	 zahájení	 nového	 školního	 roku	
najdete	na	www.zsprikazy.org.	

Přeji vám krásný zbytek léta, těším se na viděnou! 
Mgr. Milada Podolská, ředitelka školy

Platba poplatků

Připomínáme	 občanům,	 kteří	 ještě	 nemají	 zaplacené	
poplatky	 za	 odpad,	 stočné	 a	 psy	 na	 rok	 2020,	 aby	 tak		
učinili	nejpozději	do 31.10.2020.	Poplatky	je	možné	hradit	
hotově	na	OÚ	Příkazy	nebo	bezhotovostně.	
Číslo	 účtu	 152	 869	 135/0300,	 variabilní	 symbol	 -	 číslo	
domu.

•	poplatek	za	odpad-	nádoba	o	objemu	120	l	–	700 Kč/rok
																																		nádoba	o	objemu	240	l	–	1200 Kč/rok 

•	 platba	 za	 stočné	 v Příkazích je 1.200 Kč/osobu/rok 
nebo podle stavu vodoměru

•	platba	za	stočné	v Hynkově činí 200 Kč/osobu/rok	

•	místní	poplatek	za 1 psa činí 100 Kč/ rok,	za	druhého		
a	každého	dalšího	psa	téhož	držitele	50	Kč/rok

Cyklistický závod pro děti

	 Dne	 12.	 září	 od	 13.00	 se	 koná	 na	 hřišti	 cyklistický	
závod	 pro	 děti	 všech	 věkových	 kategorií.	 Účastníci	
závodu	projíždí	různé	trasy	a	plní	zadané	úkoly.	Pro	vítěze	
jednotlivých	 kategorií	 jsou	 připravené	 hodnotné	 ceny.	
Občerstvení	zajištěno.
Těšíme	se	na	hojnou	účast!

Srdečně zve Příkazský spolek líného kolaření 

www.prikazy.czwww.prikazy.cz
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Kulturní akce
v Příkazích a v Hynkově

ZÁŘÍ  
12.9.	 (so)	 Cyklistický	závod	pro	děti
19.9.	 (so)	 Sokolské	vinobraní	-	Sokol	Příkazy
19.9.	 (so)	 Hliněné	stavitelství	ve	skanzenu
23.9.	 (st)	 Den	seniorů	+	35	let	Seniorklubu	
26.9.	 (so)	 Podzimní	zkoušky	ohařů

ŘÍJEN  
2.-4.10.	(pá-ne)	 42.	setkání	sokolníků	
		3.10.	(so)	 PODZEM	-	aneb	co	se	ôrodilo	
xx.10.	(so)	 Oktoberfest

Marcela Prázdná

Každý jsme úplně jiný

každý	jsme	originál
Zemí	točí	sval

lišíme	se	povahou
fantazie	dravou
také	vlastnostmi

ctnostmi	i	nectnostmi
lišíme	se	grimasami
divokými	telegramy

také	inteligencí
obrovskou	garancí
i	slovní	zásobou
velikou	i	chabou

každý	jsme	úplně	jiný
člověčinou	kořeněný

Hospůdka ve Skanzenu

	 Prázdniny	 jsou	 téměř	 u	 konce	 a	 sezóna	 Hanáckého	
muzea	v	přírodě	se	pomalu	ale	jistě	blíží	do	finále.	Máme		
za	 sebou	úspěšně	zvládnuté	občerstvení	na	 srpnové	akci	
pro	děti	s	názvem	Koniny.	Jedná	se	o	největší	akci	pro	děti	
s	účastí	zejména	těch	nejmenších	návštěvníků.
	 19.	 9.	 se	 koná	 předposlední	 velká	 akce	 Hliněné	
stavitelství,	 kde	 se	malí	 i	 velcí	 návštěvníci	mohou	vrátit	
do	časů	našich	praprababiček	a	prapradědečků	a	 sami	si	
vyzkoušet	 výrobu	 vlastní	 nepálené	 cihly.	 Poslední	 akcí	
Hanáckého	muzea	v	přírodě	budou	Hanácké	Vánoce	dne	
28.	 11.	 Můžete	 přijít	 nasát	 pravou	 vánoční	 atmosféru	
dobového	hanáckého	statku.
	 Návštěvnost	Hanáckého	muzea	v	přírodě	stále	vzrůstá,	
a	tak	jsme	při	akcích	pro	návštěvníky	otevřeli	Hospůdku	
ve	Skanzenu,	kde	nabízíme	drobné	občerstvení.	Přijďte	se	
podívat!

Členové příkazského spolku líného kolaření 

Žádost o respektování pracovního klidu 
o nedělích

	 Opakovaně	 se	 na	 obecní	 úřad	 obracejí	 občané,	 kteří	
žádají,	 aby	 obec	 udělala	 něco	 pro	 dodržování	 klidu		
o	nedělích.	Obecní	rada	tyto	žádosti	projednala	a	pověřila	
mne,	 abych	 Vás	 požádal	 o	 respektování	 všeobecně	
platných	pravidel	v	tomto	vyhrazeném	čase	pro	odpočinek	
a	také	o	vzájemnou	ohleduplnost.	Není	to	nic	příjemného,	
když	 si	 po	 nedělním	 obědě	 chcete	 v	 klidu	 vychutnat	
kávu	či	posedět	s	rodinou	a	soused	nastartuje	motorovou	
pilu,	 sekačku	či	křovinořez	a	„zpříjemní“	Vám	 tento	čas	
vyhrazený	k	odpočinku.	

	 Vždyť	slovo	neděle	je	odvozeno	od	slovního	spojení	nic	
nedělat.	Pokud	půjdeme	k	 jádru	věci,	 tak	podle	Bible	 je	
sedmý	den	vyhrazen	k	odpočinku	po	práci	v	uplynulých	
šesti	dnech.	Určitě	nic	nepokazí	ani	ateisti,	když	si	sedmý	
den	 v	 týdnu	 odpočinou	 a	 nebudou	 rušit	 své	 sousedy	
nějakými	 hlučnými	 stroji.	 A	 hlavně	 všichni	 prospějeme	
svému	 tělu	 i	 duši,	 neboť	 ono	 zdánlivé	 nicnedělání	 může	
být	velkou	inspirací	k	tomu,	abychom	se	věnovali	něčemu,	
co	už	dlouhý	čas	odkládáme.	

	 Žádám	Vás	 proto,	 abyste	 se	 o	 nedělích	 zdrželi	 prací,	
při	 jejichž	konání	můžete	hlukem	obtěžovat	 svoje	okolí.	
Některé	 obce	 vydaly	 pro	 dodržování	 klidu	 o	 nedělích	
obecně	 závaznou	 vyhlášku,	 která	 přesně	 popisuje,	 co	 se	
o	nedělích	smí	a	co	nesmí.	I	to	je	cesta,	která	vede	k	cíli.	
Pokud	nepomůže	žádost	o	respektování	práva	na	soukromí	
a	 klid	 o	 nedělích,	 mohou	 zastupitelé	 takovou	 vyhlášku	
projednat	a	schválit.

starosta

Pozvání do Smíšeného pěveckého sboru

	 Smíšený	 pěvecký	 sbor	 Příkazy	 se	 v	 letošním	 roce	 od	
jara	 odmlčel	 podobně	 jako	 jiné	 sbory	 či	 organizace,	 ale	
pokud	 nenastanou	 nenadálé	 situace,	 začne	 se	 opět	 na	
zkouškách	 scházet	 v	 úterý	 8.	 září	 2020.	 Se	 všemi,	 kteří	
si	 rádi	ve	 sboru	dobře	zazpívají,	 se	 těšíme	na	 shledanou	
ve	škole	v	19	hodin	a	potom	další	úterky,	samozřejmě	za	
dodržení	hygienických	požadavků.

MBM

Upozornění pošty Příkazy

	 Žádáme	diskutéry	Příkaz,	aby	přestali	lepit	své	nálepky	
a	ničit	tak	tabule	jednotného	informačního	systému	(JIS)	
České	pošty.	Tyto	slouží	k	informacím	klientů	pošty	a	jsou	
v	celé	republice	sjednoceny.	Jelikož	probíhá	kontrola	JIS,	
musí	odpovídat	požadavkům	Českého	telekomunikačního	
úřadu.	Výměna	této	tabule	stojí	3	000	Kč.	

Za Česku poštu: Milena Hekelová 

www.prikazy.czwww.prikazy.cz
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Zemřela Ludmila Spáčilová

	 S	velkou	lítostí	jsme	v	Příkazích	přijali	zprávu	o	úmrtí	
nákelské	občanky	paní	Ludmily	Spáčilové.

	 Zemřelá	 se	 narodila	 v	 Příkazích	 v	 roce	 1926.	
Velkou	 část	 svého	 mládí	 prožila	 v	 neradostném	 období	
zaviněném	německou	okupací.	Po	ukončení	války	v	roce	
1945	 vstoupila	 do	 Tělocvičné	 jednoty	 Sokol	 Příkazy.	
Pro	 její	 dobré	 organizační	 schopnosti	 byla	 zvolena	 do	
cvičitelského	 sboru	pro	dorostenky,	 se	kterými	nacvičila	
skladbu	prostných	pro	XI.	Všesokolský	slet,	který	se	konal	
v	Praze	v	roce	1948.

	 Současně	 se	 zúčastnila	 nácviku	 sletové	 skladby	
pro	 ženy.	 Jak	 dokládají	 zapisovatelské	 zprávy	 z	 jednání	
výborových	schůzí	Sokola,	byla	často	kladně	hodnocena.	
Měla	 výborné	 výsledky	 při	 kontrolách	 úrovně	 nácviku,	
kterou	prováděla	příslušná	komise	v	předsletovém	období.

	 V	době	konání	sletu	vedla	svoje	družstvo	dorostenek	
k	 co	 nejkvalitnějšímu	 představení	 sletových	 prostných.	
Po	ukončení	mládežnických	dnů	doprovodila	dorostenky	
domů	do	Příkaz,	aby	se	druhý	den	vrátila	do	Prahy,	kde	se	
zapojila	do	cvičení	skladby	pro	ženy.

	 Bezprostředně	po	ukončení	války	bylo	možné	zahájit	
cvičení	až	po	velkém	úklidu	všech	prostor	záloženského	
domu,	kde	velký	nepořádek	zanechaly	německé	ženy	z	tzv.	
Reichsarbeitsdienstu,	 které	 dům	 obývaly	 od	 roku	 1942.	
Ženy	 dostaly	 za	 úkol	 opravit	 popálené	 a	 jinak	 poničené	
záclony	na	sále.	

	 V	 roce	 2020	 se	 připravovalo	 vydání	 sborníku	 při	
příležitosti	 oslav	150	 let	od	založení	Sokola	v	Příkazích	
(1870).	Do	tohoto	vydání	byly	také	zahrnuty	vzpomínky	
od	 sedmi	 dosud	 žijících	 tehdy	 dorostenek,	 které	 vedla	
Ludmila	Spáčilová.

	 Všechny	se	shodly	na	tom,	že	jejich	cvičitelka	dobře	
zvládala	nácvik,	vždy	byla	připravena	na	vedení	cvičební	
hodiny,	ochotná	řešit	vzniklé	problémy,	a	při	tom	neustále	
prosazovala	 držení	 Tyršových	 sokolských	 zákonů,	
především	daného	hesla	„Ve	zdravém	těle	zdravý	duch.“

	 Svoji	 sportovní	 a	 ušlechtilou	 činnost	 ukončila	 na	
akademii	 v	 Příkazích	 v	 roce	 1950,	 kdy	 se	 zúčastnila	 již	
jako	 vdaná	 cvičení	 na	 bradlech	 o	 nestejné	 výši	 žerdi		
a	 v	 prostných	 se	 svítícími	 kužely.	 Bylo	 to	 vystoupení	
nejen	její,	ale	všech	Sokolů	těsně	před	nucenou	likvidací	
sokolského	hnutí	v	celé	Československé	republice.

Nazdar!
Jiří Hřivna z Příkaz

Zemřela paní Marie Havelková
.
	 Ve	 věku	 nedožitých	 95	 let	 zemřela	 naše	 bývalá	
spoluobčanka	a	první	starostka	Příkaz	(tehdy	předsedkyně	
národního	výboru).	Rodačka	z	Nákla	prožila	většinu	svého	
života	v	Příkazích,	kde	žili	od	roku	1946	v	malém	rodin-	
ném	domku	na	konci	vesnice	směrem	k	Hynkovu,	později	
koupili	 dům	 u	 autobusové	 zastávky	 od	 Hynkova.	 Celý	
život	 pracovala	 jako	 účetní	 v	 tehdejší	 traktorové	 stanici,	
její	příkazské	pobočce,	která	sídlila	v	teď	už	přestavěném	
objektu	naproti	školky.

	 Oba	se	zapojili	do	veřejného	dění	v	obci.	Manžel	Jožka,	
který	pracoval	v	 redakci	okresních	novin,	krásně	kreslil,	
zejména	 hanácké	 motivy.	 Já	 k	 nim	 chodil,	 když	 jsem	
potřeboval	krásným	písmem	a	na	vzácném	papíru	napsat	
přání	pro	některého	kolegu.	Oba	byli	moudří	 a	příjemní	
lidé.	Přes	myslivost,	Jožka	byl	vášnivý	nimrod,	se	s	nimi	
seznámili	a	rádi	je	navštěvovali	profesoři	z	lékařské	fakulty	
pánové	Gazárek,	Šerý	a	nejvíc	biochemik	Šantavý	se	svým	
dalmatinem.	S	tím	jsem	se	u	nich	několikrát	potkal.	Paní	
Marie	 byla	 šarmantní,	 vždy	 perfektně	 upravená	 dáma.	
Zapojila	 se	 do	 práce	 Sokola,	 Červeného	 kříže	 a	 Svazu	
žen.	 Jedno	 volební	 období	 vykonávala	 funkci	 starostky	
obce.	 Za	 jejího	 funkčního	 období	 byla	 zřízena	 moderní,	
dřevem	 obložená	 a	 dvěma	 křišťálovými	 lustry	 vybavená	
obřadní	síň.	Bylo	to	v	akci	Z.	Byla	výborná	organizátorka	
a	pro	sobotní	brigády	zajistila	vždy	dostatek	brigádníků.	
Na	 odborné	 stolářské	 práce	 získala	 pány	 Jana	 Vitáska		
a	Václava	Hlavatého,	odborné	elektrikářské	práce	provedl	
zakladatel	místní	firmy	EFPRI	pan	Florián	Přidal,	 tehdy	
už	důchodce.	A	v	této	obřadní	síni	začalo	z	jejího	popudu	
místní	 vítání	 nových	 občánků	 do	 života,	 která	 přetrvává	
dodnes.	Manžel	Jožka	byl	u	zrodu	našich	místních	novin,	
jejich	první	šéfredaktor.

	 Po	 smrti	manžela	 se	přestěhovala	do	nově	zřízeného	
domova	pro	seniory	v	Cholině,	kam	se	provdala	a	žije	její	
dcera.	I	po	odchodu	z	Příkaz	neztratila	zájem	o	dění	v	naší	
obci	a	pravidelně	se	zúčastňovala	všech	veřejně	kulturních	
akcí.	 I	 mne	 občas	 telefonicky	 pochválila	 nebo	 pokárala,	
když	se	jí	líbil	nebo	nelíbil	některý	můj	příspěvek	v	našich	
novinách,	 které	 pravidelně	 a	 se	 zájmem	 četla.	 Vidím	 jí	
stále	jako	moudrou,	vždy	dobře	vypadající	dámu,	které	ani	
stáří	neubralo	na	šarmu.

	 Vykonala	 hodně	 dobrého	 pro	 naší	 obec	 a	 je	 jí	 za	 to	
třeba	poděkovat.

S.K.
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Zase jsem se mýlil,

	 když	jsem	ve	svém	posledním	příspěvku	předpokládal	
konec	covidové	krize.	Počítal	jsem	s	tím,	že	letní	sluníčko	
ten	 virus	 napadající	 dýchací	 cesty	 zničí.	 Ale	 asi	 ne	
úplně,	 zvláště	 když	 ho	 trasováním	 pořád	 vyhledáváme		
a	v	televizi	sledujeme,	jak	někde	musí	nosit	roušky,	jinde	
stačí	dodržovat	dvoumetrové	rozestupy,	na	dalších	místech	
proběhly	párty	s	 tisícovkou	lidí.	Co	si	o	 tom	většina	 lidí	
myslí,	tuším.	

	 Náhodně	 jsem	 se	 setkal	 se	 svým	 kamarádem	 Lojzou,	
jinak	se	vídáváme	jen	jednou	v	roce,	kdy	přijde	naočkovat	
svým	vnoučatům	jejich	psa	proti	vzteklině.	Podle	něho	je	
povinné	nošení	roušek	cílená	příprava	na	to,	co	nás	čeká,	až	
u	nás	bude	platit	islámské	právo.	První	to	bude	ve	Francii,	
my	budeme	spolu	s	Polskem,	Maďarskem	a	Slovenskem	
mezi	posledními.	

	 To	 ale	 za	předpokladu,	 že	u	nás	ve	volbách	nezvítězí	
„vítači“.	 Zahaleny	 budou	 jen	 ženy,	 muži	 budou	 nosit	
plnovousy.	 My	 se	 toho	 zaplaťpánbůh	 nedožijeme.	V	 od-	
borném	 časopise	 jsem	 si	 na	 covidové	 téma	 přečetl	
zajímavý	 článek	 od	 viroložky	 Pechové.	 Žasl	 jsem,	 co	
všechno	 moderní	 věda	 ví	 o	 tom,	 které	 části	 viru	 mají	
jakou	 funkci.	 Podle	 ní	 virus	 zmutoval	 a	 zeslábl,	 druhou	
jeho	vlnu	nepředpokládá.	Uvidíme.	Určitě	jste	si	všimli,	že		
u	nás	ve	srovnání	s	ostatním	světem	je	minimální	úmrtnost	
na	toto	onemocnění.	Je	to	jistě	zásluhou	našeho	vyspělého	
zdravotnictví,	 kde	 jsme	 všichni	 prodělali	 povinnou	
vakcinací	 proti	 tuberkulóze	 (BCG	 vakcína),	 neštovicím,	
spalničkám	 a	 zarděnkám.	 Jestli	 i	 protilátky	 proti	 těmto	
onemocněním	koronavir	drží	na	uzdě,	se	jen	předpokládá.	
Ale	to,	že	80%	nakažení	proběhne,	aniž	si	toho	všimneme	
a	 jen	 u	 zbytku	 onemocnění	 proběhne	 jako	 kašel	 nebo	
rýma,	 to	dokazuje.	Tímto	nechci	 nic	 zlehčovat.	Pozor	 si	
musí	dávat	lidé	jinak	nemocní,	ale	to	oni	sami	ví.	Smířili	
jsme	se,	zatím	jen	verbálně,	s	rozzlobenou	čtenářkou,	která	
se	v	mém	minulém	povídání	o	kovidu	poznala.Už	se	mne	
nebojí,	 že	bych	 ji	 koronavirem	nakazil.	Smír	 jsme	kvůli	
tropickým	 vedrům	 nemohli	 stvrdit	 slivovicí.	 No,	 mohli.	
Ale	to	bychom	dopadli.	Budu	to	muset	napravit.

	 A	 také	 jsem	 se	 mýlil,	 když	 jsem	 předvídal,	 že	 letos	
nebudu	 mít	 na	 pálení	 slivovice	 žádné	 švestky.	 Bude	 jí	
víc	 než	 na	 očichávání,	 k	 velké	 radosti	 mých	 příbuzných	
zvyklých	odvézt	si	z	každé	návštěvy	u	mne	flašku	slivovice.	
Ani	se	nezeptají,	co	to	stojí,	vždyť	mi	to	jen	tak	narostlo	na	
zahradě.	

	 Letošní	rok	po	jarním	suchu	je	mimořádně	mokrý,	a	tak	
slyším,	že	tomu	chytla	plíseň	brambory,	tomu	zase	rajčata.	
Vzpomínám,	jak	v	roce	1983	mi	plíseň	chytla	brambory.	
Polovina	byla	shnilá	na	poli,	druhou	polovinu,	kterou	jsem	
schoval	 do	 sklepa,	 jsem	 později	 odnosil	 do	 hnoje.	 Staré	

přísloví	 říká,	 že	 sucho	 bídy	 nenadělá.	Všiml	 jsem	 si,	 že	
obilí	v	katastru	našeho	družstva	bylo	mimořádně	poválené,	
někde	až	vbité	do	země.	 Jistě	 se	na	 tom	podílely	místní	
bouřky,	ale	od	místního	rostlinolékaře	jsem	se	na	tiskovce	
dozvěděl,	 že	 hlavní	 příčinou	 je	 koronavirus.	 Osivo,	
umítěné	 v	 karanténě	 v	 Unčovicích,	 se	 dostalo	 do	 země		
o	týden	později,	po	suchu	přišly	deště	a	nebylo	už	možné	
použít	prostředků	na	zkrácení	a	zpevnění	stébla.	A	pak	že	
se	na	tiskovkách	jen	tlachá.	My	se	tam	však	i	vzděláváme.	
Smekám	před	kombajnéry,	kteří	tyto	vbité	porosty	hlavně	
pšenice,	 zdá	 se,	 že	 skoro	 beze	 ztrát	 sklidili.	 Dokážu	 to	
ocenit.	Pamatuji	si,	jak	v	padesátých	letech	jsme	s	otcem	
poválené	plochy	ječmene	vysekávali	kosou,	protože	koňmi	
tažený	lopaťák	by	to	posekl	s	velkou	ztrátou.	Mám	radost,	
když	vidím	v	našem	katastru	krásné	porosty	cukrovky	bez	
vyběhlic	 a	 lebedy.	 To	 v	 jiných	 katastrech	 nevidím.	 Těší	
mne,	že	u	nás	o	vše	pečují	dobří	hospodáři.

	 A	stejně	tak	mne	těší,	když	projíždím	při	cestě	na	hory	
nebo	na	návštěvy	příbuzných	a	vidím,	jak	se	všude	buduje	
a	 rekonstruuje.	 Je	 dobře,	 že	 lidé	 mají	 práci.	 Když	 jdu		
z	 Ramzové	 nebo	 Červenohorského	 sedla	 na	 Šerák	 nebo	
na	Švýcárnu,	 říkám	si,	 jak	 je	u	nás	krásně.	Letos	 je	 zde	
daleko	víc	návštěvníků	než	v	jiných	letech.	Jsou	to	hlavně	
ti,	 kteří	 byli	 zvyklí	 jezdit	 k	 moři.	 Teď	 se	 musí	 spokojit		
i	 s	 nákelskou	 pískovnou,	 která	 takový	 atak	 návštěvníků	
ještě	 nezažila.	 Je	 dobře,	 že	 lidé	 objevují,	 kolik	 krásy	 je	
kolem	nás.	

	 Ještě	před	několika	 lety	 jsme	obdivovali	pestrý,	místy	
až	rozmařilý	život	v	zemích,	které	byly	pro	nás	vzorem.
Dnes	 bych	 tam	 nechtěl	 žít,	 když	 vidím,	 co	 se	 tam	 děje.	
Nevím,	 jestli	 naši	 odstraňovači	 pomníků	 inspirovali	 ty	
americké,	kde	bourají	sochy	osobností,	které	významnou	
měrou	přispěly	ke	konsolidaci	tehdy	rozháraných	poměrů.	
Omlouvají	 se	 černochům,	 že	 jejich	 předci	 byli	 kdysi	 do	
ameriky	 přivezeni	 jako	 otroci.	 Nevidím	 však,	 že	 by	 se	
omlouvali	původním	obyvatelům	-	indiánům,	že	je	skoro	
vyhubili.	 Omluvil	 se	 belgický	 panovník,	 že	 jeho	 předek	
kdysi	 vydrancoval	 dnešní	 Kongo.	 Neslyšel	 jsem	 však,	
že	by	Belgie	Kongu	něco	vracela.	Zaplať	pánbůh,	že	my	
takové	problémy	nemáme.	

	 Ale	 i	 u	 nás	 se	 našla	 skupina	 „vědců“,	 kteří	 požadují	
odstranění	 toho,	 co	 naši	 předci	 vybudovali.	 Mám	 na	
mysli	 kosodřevinu	 borovice	 alpské,	 která	 už	 dvě	 stě	 let	
kryje	vrcholky	našich	Jeseníků.	Prý	není	původní.	A	jako	
nepůvodní	už	ve	Velkém	kotli	zlikvidovali	kamzíky.	Úplně	
jsem	 se	 rozzuřil,	 když	 jsem	 při	 túře	 z	Velkého	 kotle	 na	
Ovčárnu	zjistil,	že	už	 letos	na	podzim	bude	kosodřevina	
odstraněna.	 Co	 tam	 zbude?	 Jak	 to	 bude	 vypadat?	 A	 to	
všechno	stát	platí.	Je	to	stejně	debilní,	jako	to	odstraňování	
soch.

Váš Standa Kovář
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Zprávy z Rady

	 Vážení	 čtenáři,	 ve	 sloupku	 VÍTE	 ŽE,	 Vás	 chceme	
informovat	 o	 zajímavých	 věcech	 projednávaných	 Radou	
obce,	 která	 se	 pravidelně	 schází	 každých	 čtrnáct	 dní.	
Vybrali	jsme	pro	Vás	ty	nejzajímavější:

Rada obce schválila:
	
l	 žádost	 od	 Sáry	 Dostoupilové	 z	 Příkaz	 na	 poskytnutí	
individuální	dotace	z	rozpočtu	obce	na	rok	2020	ve	výši	
20.000,-	Kč	-	příspěvek	na	skůtr	pro	handicapované	Afikim	
S3	dvousedadlový
l	 přijetí	 investiční	 dotace	 ve	 výši	 600.000,-	 Kč	 na	
částečnou	 úhradu	 výdajů	 na	 projekt	 „Rekonstrukce	
víceúčelového	 asfaltového	 hřiště	 Příkazy“	 od	 Olomouc-	
kého	kraje,	odbor	sportu,	kultury	a	památkové	péče
l	 kalkulaci	 ceny	 dle	 skutečně	 provedených	 prací		
a	 odsouhlasených	 víceprací	 na	 akci	 Příkazy	 –	 chodník		
v	obci	od	č.p.	35	po	č.p.	27	od	společnosti	PRESBETON	
Nova,	Olomouc.
Cena	 celkem	 včetně	 dodávky	 dlažby	 a	 víceprací	 činí	
701.415,40	bez	DPH	
l	 cenovou	nabídku	spol.	SEPOS,	Jihlava	na	protipožární	
dveře,	samozavírače,	kování,	montáže	a	dopravy	na	dveře	
pokojů	v	1.	poschodí	Záloženského	domu	ve	výši	34.957,-	
Kč	včetně	DPH
l	 žádost	 Univerzity	 Palackého	 Olomouc	 o	 finanční	
podporu	na	vydání	knihy	–	Jiří	Louda,	který	by	se	 letos	
dožil	100	 let.	 Jiří	Louda	byl	heraldik	a	autor	znaku	naší	
obce.
Rada	obce	schválila	finanční	dar	ve	výši	5.000,-	Kč	

	
Rada obce vzala na vědomí:

l	 vyjádření	Dopravního	inspektorátu	Olomouc	k	žádosti	
obce	ke	snížení	rychlosti	na	silnici	III/03549	od	nádraží	po	
středisko	družstva	a	místních	komunikacích	v	obci.	
Dopravní	inspektorát	nedoporučil	snížení	rychlosti	na	30	
km/hod.	pod	stanovenou	mez	pravidel	silničního	provozu	
l	 rozhodnutí	 Ministerstva	 životního	 prostředí	 o	 pos-	
kytnutí	 finančních	 prostředků	 v	 rámci	 Programu	 péče		
o	 krajinu	 v	 roce	 2020	 na	 akci	 -	 Nelesní	 výsadby	 dřevin	
v	obci	Příkazy	v	roce	2020.	Dotace	se	poskytuje	ve	výši	
32.964,00	 Kč.	 Na	 pozemku	 p.č.	 1132	 k.ú.	 Příkazy	 bude	
provedena	liniová	výsadba	21	ks	švestek
l	 oznámení	Městského	úřadu	Litovel,	odboru	výstavby		
o	 zahájení	 společného	 řízení	 a	 schválení	 stavebního	
záměru	na	stavbu	„Objekt	zázemí	 technických	služeb	na	
nádvoří	Obecního	úřadu	v	Příkazích“
l	 rozhodnutí	 Státního	 fondu	 životního	 prostředí	 ČR		
o	poskytnutí	finančních	prostředků	formou	dotace	ve	výši	
4.468.375,36	Kč	na	akci	Doplnění	kanalizace	a	biologické	
dočišťovací	nádrže	Hynkov,	období	realizace	rok	2021

 Zastupitelstvo obce dne 9.7.2020 schválilo:

l	 prodej	pozemku	obce	Příkazy,	parc.	č.	99		o	výměře	76	
m2	v	k.ú.	Příkazy	paní	M.Š.	z	Příkaz	za	cenu	27.000,-	Kč	
dle	 znaleckého	 posudku	 znalce	 Ing.	 Miroslava	 Dvořáka,	
Skrbeň.	Veškeré	náklady	spojené	s	prodejem	hradí	kupující
l	 prodej	pozemku	obce	Příkazy	p.č.	1047/8	o	výměře	2	
m2		v	k.ú.	Příkazy	panu	L.Š.	z	Leštiny	za	cenu	1.260,-	Kč	
dle	 znaleckého	 posudku	 znalce	 Ing.	 Miroslava	 Dvořáka,	
Skrbeň.	 Veškeré	 náklady	 spojené	 s	 prodejem	 hradí	
kupující.	
l	 výsledek	 výběrového	 řízení	 na	 veřejnou	 zakázku:	
„Stavební	úpravy	rodinného	domu	na	bytový	dům	v	obci	
Příkazy	č.p.	20“.		Dle	hodnotícího	kritéria	byla	vyhodno-	
cena	jako	nejlepší	nabídka		č.	2:	JAMASTAV	MORAVIA,	
a.s.,	Vojtěchov	s	nabídkovou	cenou	10.114.257,87	Kč	bez	
DPH.
l	 Dodatek	 č.	 1	 ke	 smlouvě	 „Stavební	 úpravy	 stávající	
kanalizace	v	obci	Příkazy	místní	část	Hynkov	a	doplnění	
kanalizace	v	obci	Příkazy,	místní	část	Hynkov“	mezi	Obcí	
Příkazy	a	MODOS	spol.	s	r.o.,	Olomouc
l	 výsledek	 výběrového	 řízení	 na	 veřejnou	 zakázku:	
„VÝTVARNÁ	A	KERAMICKÁ	DÍLNA	V	SUTERÉNU	
ZÁKLADNÍ	ŠKOLY	Č.	P.	22	V	OBCI	PŘÍKAZY“.	Dle	
hodnotícího	 kritéria	 byla	 vyhodnocena	 jako	 nejlepší	
nabídka	 č.1:	 HRUBÉ	 STAVBY	 s.r.o.,	 Troubelice	 s	 na-	
bídkovou	cenou	1.600.553,85	Kč	bez	DPH.

Josef Škrabal

Žně 2020 v ZD Unčovice

	 Letošní	 žně	 ovlivnily	 rozmary	 počasí.	 Zima	 byla	 bez	
sněhu,	 jaro	 velmi	 suché,	 kolísavost	 vysokých	 a	 nízkých	
teplot	a	nakonec	velmi	deštivý	červen	a	červenec.	Hrášek	
pro	konzervárny	se	začal	sklízet	25.6.2020.	Jeden	speciál-	
ní	kombajn	sklízel	190	ha	až	do	20.7.	Výnos	byl	jen	4,16	
t/ha.	 Hrášek	 vozila	 auta	 do	 Hamé	 Babice	 a	 do	Alibony	
Litovel.	 Klasické	 žně	 začaly	 sklizní	 ozimého	 ječmene	
ve	Štěpánově	10.7.,	a	 to	na	125	ha	s	výnosem	7,61	t/ha.	
Řepka	 ozimá	 měla	 výměru	 450	 ha	 a	 výnos	 3,47	 t/ha.	
Další	 v	 pořadí	 byla	 sklizeň	 pšenice	 ozimé	 na	 1550	 ha		
s	výnosem	8	t/ha	a	ječmen	jarní	na	1330	ha	s	výnosem	5,72	
t/ha.	Sklizeň	 zajišťovalo	osm	kombajnů	vlastních	 a	 čtyři	
cizí	 na	 výpomoc.	 Kombajny	 větší	 část	 slámy	 rozbíjely		
a	pro	lisování	zůstalo	jen	potřebné	množství.	Bylo	potřeba	
slisovat	6000	balíků	hranatých,	což	provedla	najatá	služba.	
Dalších	 6000	 balíků	 kulatých	 provedl	 jeden	 lis	 vlastní		
a	jeden	najatý.	Žně	byly	ukončeny	17.8.2020	a	svoz	slámy	
ještě	v	dnešních	dnech	pokračuje.	

V. Dostál
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ŽNĚ V HANÁCKÉM „SKANZENU“

	 V	 sobotu	 1.	 srpna	 2020	 se	 uskutečnila	 v	 areálu	
Hanáckého	muzea	v	přírodě	v	Příkazích	již	tradiční	akce		
s	názvem	Žně.	Za	krásného	slunečního	počasí	se	bezmála	
tři	sta	návštěvníků	všech	věkových	kategorií	vrátilo	do	ča-	
sů,	kdy	se	obilí	kosilo	kosou,	mlátilo	cepy	nebo	mecha-	
nickou	mlátičkou	a	vymlácené	zrno	se	čistilo	pomocí	fu-	
karu.	Do	časů,	kdy	moderní	formy	sklizně	obilí	zastoupe-	
né	výkonnými	kombajny	byly	dalekou	budoucností.

	 Komponovaný	 program	 nabídl	 zájemcům	 o	 lidovou	
kulturu,	po	krátkých	úvodních	slovech	o	žních	a	výmlatu	
obilí	 na	 hanáckém	 venkově	 v	 minulosti,	 nejprve	 ukázku	
tradičního	sečení	obilí.	K	tomu	byly	použity	kosy	s	luňáky,	
které	obilí	nejen	pokosily,	ale	zároveň	přimáčknuly	k	po-	
rostu.	 Posečené	 obilí	 následně	 odebíraly	 ženy	 se	 srpy		
a	svazovaly	je	do	snopů.	Na	ukázku	byl	postaven	z	předem	
daného	 počtu	 snopů	 i	 tzv.	 panák	 nebo	 mandel,	 sloužící		
k	dosušení	obilí	přímo	na	poli.

	 Následně	 se	 diváci	 i	 účinkující	 přesunuli	 z	 pole	 do	
špaletové	 stodoly.	 Po	 cestě	 si	 mohli	 prohlédnout	 stroje,	
které	postupně	nahradily	kosu	s	luňákem.	Ať	už	to	byl	starší	
tzv.	lopaťák	se	zařízením	na	tvoření	pokládek	pokoseného	
obilí	 nebo	 modernější	 koňský	 samovaz	 umožňující		
i	automatické	svazování	obilí	do	snopů.	Mimo	to	zde	byl	
vystaven	žebřiňák,	který	se	používal	ke	svozu	snopů	z	polí	
do	stodoly.

	 Ve	špaletové	stodole	-	na	mlatě	-	přítomní	zhlédli	za	
odborného	výkladu	ukázku	mlácení	cepy,	jehož	smyslem	
bylo	oddělení	zrna	od	zbytku	obilí.	Podobně	jako	sečení	
na	 poli	 si	 i	 práci	 s	 cepy	 mohli	 návštěvníci	 samozřejmě	
vyzkoušet.	 Cepy	 postupně	 nahradily	 mlátičky	 na	 lidský,	
zvířecí,	parní	 či	 elektrický	pohon.	A	právě	 jedna	z	nich,	
bubnová	 mlátička	 na	 elektrický	 pohon	 z	 období	 první	
republiky,	 byla	 jako	 zlatý	 hřeb	 předvedena	 nedaleko	
špaletové	stodoly	přímo	v	akci.

	 Poslední	 fází	 před	 uskladněním	 obilného	 zrna	 v	 ko-	
morách	 (sýpkách)	 bylo	 finální	 třídění	 a	 čištění	 zrna	
od	 plev	 a	 zbylých	 nečistot	 pomocí	 proudění	 vzduchu.		
K	tomu	se	používaly	nejčastěji	čisticí	mlýnky	zvané	fuka-	
ry.	 Přítomní	 se	 seznámili	 konkrétně	 s	 fukarem	 na	 ruční	
pohon	z	meziválečného	období.	A	co	by	to	byly	žně	bez	
dožínek?	 Takže	 na	 úplný	 závěr	 programu	 došlo	 také		
k	 symbolickému	 předání	 dožínkového	 věnce	 od	 ženců		
a	 dalších	 pomocníků	 hospodáři,	 v	 našem	 případě	
vedoucímu	„skanzenu“.

	 Nejenom	 prací	 je	 člověk	 živ,	 takže	 návštěvníci	 se	
následně	 jistě	 rádi	 zaposlouchali	 do	 lidových	hanáckých	
písniček	v	komorním	podání	dvojice	hudebnic	z	Jedovnic.	
Nebo	 se	 zakousli	 do	 tradičních	 hanáckých	 pochutin		

z	 tvarůžků	 či	 výtečných	 hanáckých	 koláčů,	 které	 pro	 ně	
přímo	 v	 areálu	 připravily	 místní	 ženy.	 Kromě	 toho	 si	
lidé	 mohli	 také	 prohlédnout	 Kameníčkův	 grunt	 v	 rámci	
pravidelných	komentovaných	prohlídek	či	navštívit	výstavu	
O včelách a lidech	 a	 seznámit	 se	 zde	 s	 pozoruhodným	
životem	včel	i	včelařů.

	 Celý	 komponovaný	 program	 věnovaný	 tentokrát	
žním	nebyl	 -	 a	v	muzeích	v	přírodě	vlastně	koneckonců	
nikdy	není	-	jen	zábavou	pro	příchozí	zájemce	o	lidovou	
kulturu.	 Sloužil	 zároveň	 i	 jako	 poučení	 a	 vzpomínka	 na	
naše	prababičky	a	pradědečky,	kteří	se	žní	a	výmlatu	obilí		
v	potu	tváře	rok	co	rok	na	Hané	aktivně	účastnili.	Věříme,	
že	se	nám	tento	neskromný	cíl	-	alespoň	částečně	-	podaři-	
lo	naplnit.	

KONINY

	 V	 neděli	 23.	 srpna	 proběhl	 v	 areálu	 hanáckého	
„skanzenu“	 speciální	 celodenní	 program	 s	 názvem	
Koniny!	Především	děti	uvítaly	jízdu	na	koni,	lukostřelbu,	
výtvarnou	dílnu,	šermířské	vystoupení,	pohybové	aktivity	
nebo	 malování	 na	 obličej.	 Zábavný	 srpnový	 program	
doplnilo	 vystoupení	 divadla	 Studio	 Bez	 Kliky	 a	 k	 tanci		
i	poslechu	zahrála	olomoucká	hudební	formace	Isbina.	Do	
skanzenu	přišlo	na	500	návštěvníků,	což	převýšilo	loňský	
počet.	

	 A	co	nás	čeká	v	Hanáckém	muzeu	v	přírodě	v	nejbližší	
době?	
	 V	 sobotu	 29.	 srpna,	 budou	 jednotlivé	 komentované	
prohlídky	muzea	zpestřeny	řemeslnickou	prací	Miloslavy 
Zatloukalové	z	Brodku	u	Konice,	 laureátky	celostátního	
titulu	 Nositel	 tradice	 lidového	 řemesla.	 Ta	 seznámí	
návštěvníky	 a	 všechny	 milovníky	 lidové	 kultury	 se	
starobylou	rukodělnou	technikou	pletení	z	lýka	a	slámy.

	 V	 sobotu	 19.	 září	 se	 mohou	 velcí	 i	 malí	 zúčastnit	
opět	po	roce	akce	s	názvem	Hliněné	stavitelství	na	Hané		
a	sami	si	vyzkoušet	výrobu	nepálené	cihly,	včetně	přípra-	
vy	 slaměné	 řezanky	 a	 prošlapávání	 hliněného	 těsta.	
Program	 bude	 doplněn	 odbornou	 přednáškou	 o	 historii	
hliněného	stavitelství	(nejen)	na	Hané.

	 Jsme	velmi	rádi,	že	hanáckému	„skanzenu“	zachováváte	
přízeň	a	budeme	se	těšit	na	Vaši	budoucí	návštěvu.

Mgr. Josef Urban
kurátor sbírky 

Hanácké muzeum v přírodě

www.prikazy.czwww.prikazy.cz
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Sečení obilí

Výmlat mlátičkou

ŽNĚ V HANÁCKÉM „SKANZENU“

25.6.2020 ve skanzenu

TJ Sokol informuje

	 Po	 nucené	 přestávce	 jsme	 se	 od	 května	 začali	 vracet	
do	zajetých	kolejí,	v	našem	areálu	se	opět	konaly	oslavy	
narozenin,	 hrály	 se	 přípravné	 zápasy	 a	 trénovalo	 se.		
V	sobotu	18.	července	jsme	uspořádali	Olstroj	cup,	turnaj	
starších	 pánů.	 Jeho	 vítězem	 se	 letos	 stal	 domácí	 tým	
TJ	 Sokol	 Příkazy.	 Na	 začátku	 srpna	 začal	 nový	 ročník	
fotbalových	 soutěží	 a	 my	 jsme	 před	 prvním	 zápasem	
oslavili	na	hřišti	jednu	významnou	událost.
	 Náš	 dlouholetý	 člen	 pan	 Jiří	 Hřivna,	 který	 aktivně	
působí	v	našem	Sokole	od	roku	1954,	byl	nominován	jako	
funkcionář	k	udělení	ocenění		„OSOBNOST	FOTBALU	-	
NOSITEL	PLAKETY	Dr.	VÁCLAVA	JÍRY“.		
	 Toto	 ocenění	 je	 udělováno	 osobnostem,	 které	 se	
významně	 podílely	 na	 rozvoji	 fotbalu.	 Pan	 Jiří	 Hřivna,	
který	v	 letošním	roce	oslavil	své	životní	 jubileum,	se	od	
roku	1954	věnoval	své	hráčské	kariéře,	od	roku	1970	do	
roku	 1978	 působil	 jako	 trenér	 u	 týmu	 mužů.	A	 od	 roku	
1962	 do	 roku	 1991	 působil	 jako	 člen	 výboru	 TJ	 Sokol	
Příkazy,	z	toho	posledních	21	let	jako	jeho	předseda.	
	 Cenu	 Dr.	 Václava	 Jíry	 každoročně	 uděluje	 Česko-	
moravský	 fotbalový	 svaz,	 v	 olomouckém	 kraji	 byl	
zastoupen	panem	Mgr.	Stanislavem	Kalábem,	předsedou	
výkonného	 výboru	 okresního	 a	 krajského	 fotbalového	

svazu	a	za	náš	Sokol	gratuloval	předseda	TJ	Sokol	Příkazy	
pan	 Petr	 Bednář.	 K	 ocenění	 panu	 Jiřímu	 Hřivnovi	 ještě	
jednou	velice	gratulujeme.
	 V	 září	 nás	 čekají	 kromě	 fotbalových	 zápasů	 mužů		

i	turnajově	hrané	soutěže	benjamínků.	Turnaj	v	Příkazích	
se	 uskuteční	 12.	 září,	 kdy	 budou	 hrát	 od	 9	 hodin	 starší	
benjamínci	 a	 od	 12	 hodin	 mladší	 benjamínci.	 O	 týden	
později,	v	sobotu	19.	září,	se	uskuteční	tradiční	vinobraní.		
	 Pozvánky	 na	 všechny	 kulturní	 akce,	 fotbalové	 zápasy	
nebo	rozpis	celé	podzimní	části	můžete	najít	na	www	i	fb	
stránkách	Sokola	Příkazy.

Za TJ Sokol Příkazy Kateřina Hrubá

www.prikazy.czwww.prikazy.cz
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	 Tak	 a	 teď	 už	 se	 jen	 těšit	 na	 22.	 ročník,	 kde	 budou	
předány	ceny	i	vítězům	z	letošního	ročníku.	Takže	pokud	
to	bude	možné,	tak	30. dubna 2021 opět v Mezicích na 
hřišti.

25.06.2020 = Vernisáž v Hanáckém muzeu v přírodě, 
Příkazy	=	O	včelách	a	lidech	-	takto	se	jmenovala	vernisáž,	
na	 které	 jsme	 v	 rámci	 jejího	 zahájení	 předvedli	 ukázku	
hanáckých	zpěvů,	her	i	tanců.

	 Aktuální	informace	naleznete	na	našich	internetových	
stránkách	www.pantla.cz.

Mgr. Petr Ošťádal
Předseda spolku NS PANTLA, z.s.

Seniorklub opět zahájil činnost

	 Po	několika	měsících	zahájil	opět	svoji	činnost	místní	
seniorklub.	V	jarních	měsících	jsme	byli	nuceni	všechny	
naplánované	akce	zrušit.	Důvodem	byla	krizové	opatření	
pro	zamezení	šíření	nového	virového	onemocnění.	Pokud	
vím,	 tak	 ve	 zdejší	 obci	 se	 nákaza	 neobjevila.	 A	 je	 to	
především	 tím,	 že	 místní	 občané	 se	 chovali	 zodpovědně		
a	dodržovali	všechna	předepsaná	nařízení,	spolky	přeruši-	
ly	 své	aktivity,	v	obchodech	 jsme	všichni	měli	nasazené	
roušky,	 škola	 i	 restaurace	byly	zavřené,	 fotbal	 se	nehrál.	
Snad	je	 to	vše	za	námi	a	zbývá	 jen	doufat,	že	se	situace		
v	našem	kraji	a	naší	zemi	nebude	horšit	a	krizová	opatře-	
ní	se	nebudou	muset	opakovat.

	 Ve	středu	12.	srpna	jsme	se	tedy	po	delší	době	opět	sešli	
na	tradičním	letním	posezení	na	dvoře	pana	Jirky	Kašlíka.	
Bylo	 nás	 tentokrát	 jenom	 třicet	 pět.	 Některé	 odradilo	
veliké	 vedro,	 které	 především	 nás	 starší	 již	 zmáhá.	 Tak	
jak	v	minulých	letech	nám	Jirka	Kašlík	připravil	výborné	
uzené,	 vychlazené	 víno,	 pivo	 i	 nealko	 (v	 tom	 horku	 šlo	
nealko	 nejvíce	 na	 odbyt).	 Jirka	 si	 zaslouží	 od	 všech	
účastníků	 veliké	 poděkování.	 Dodatečně	 jsme	 popřáli	
panu	Jiřímu	Hřivnovi	k	jeho	jubileu	a	on	nás	na	oplátku	
pohostil	něčím	tvrdším.	Na	tanečky	tentokrát	nedošlo.	To	
teplo	bylo	silnější	než	naše	vůle	„křepčit“	na	parketu.

	 Budeme	 si	 užívat	 zbytku	 letošního	 léta	 a	 další	
připravovaná	akce	bude	ve	středu	23.	září.	To	se	sejdeme	
v	15	hodin	na	hotelu	Záložna.	Připomeneme	si	35	let	od	
založení	 našeho	 seniorklubu	 a	 zároveň	 i	 oslavíme	 den	
seniorů.	Vedra	 snad	 již	 pominou	 a	 naši	 členové	 přijdou		
v	hojném	počtu.	Rádi	přivítáme	i	zástupce	vedení	naší	ob-	
ce	a	okolních	klubů	seniorů.	Od	měsíce	října	nám	snad	nic	
nepřekazí	pořádat	středeční	posezení	v	klubovně	místního	
hotelu.

Jaromír Tomanec

Národopisný soubor PANTLA, z.s.,
hodnotí první pololetí roku 2020

Přinášíme	přehled	akcí,	které	se	konaly	i	těch,	které	jsme	
měli	v	plánu	zrealizovat:

07. 03. 2020 = Výroční schůze SDH Příkazy	 =	 Naše	
členka,	Žaneta	Spurná,	v	kroji	vítala	návštěvníky	výroční	
členské	schůze	Sboru	dobrovolných	hasičů	v	Příkazech.
A	pak	 to	přišlo!	Do	České	 republiky	dorazil	COVID-19		
a	plán	akcí	se	začal	měnit	v	bílá	místa,	tedy	v	termíny,	kdy	
se	akce	nemohly	uskutečnit.	

Plánovali	jsme:
29.03.2020 = Vynášení Smrtky Příkazy	 =	 Tradiční	
zvykoslovná	 akce	 vítání	 jara	 spojena	 se	 zdobením	
Velikonočního	stromu.

04.04.2020 = Velikonoce v Muzeu Litovel	 =	 Známé		
i	zapomenuté	tradiční	velikonoční	zvyky	ukázány	v	rámci	
bohatého	muzejního	programu	věnovanému	Velikonocím.	

05.04.2020 = Chozeni s litečkem Náklo	 =	 Tradiční	
zvykoslovná	 akce	 vítání	 jara	 spojena	 se	 zdobením	
Velikonočního	stromu.	

	 Nicméně	 vznikla	 myšlenka,	 aby	 se	 členové	 spolku	
třeba	 nenudili,	 připomenout	 členům	 akce,	 které	 jsme	
zrealizovat	nemohli,	formou	tematických	víkendů	v	rámci	
spolku.	A	tak	se	na	facebookových	stránkách	našeho	spol-	
ku	mohly	objevit	aktivity,	kterými	jsme	si	nezrealizované	
akce	připomenuli.

	 A	 prakticky	 ve	 stejném	 duchu	 vznikla	 myšlenka		
k	akci	následující:

30.04.2020 = 21. Slet čarodějnice Mezice	=	Letošní	ročník	
byl	více	než	zvláštní,	a	proto	jsme	se	rozhodli	pro	realizaci	
ročníku	virtuálního.	Je	faktem,	že	tato	myšlenka	přišla	na	
poslední	 chvíli	 a	 tak	 není	 divu,	 že	 i	 očekávání,	 že	 účast	
bude	nulová,	byla	na	místě.	O	virtuálním	způsobu	letošního	
ročníku	 jsme	 dali	 informaci	 na	 našich	 internetových	
stránkách	 i	 na	 facebookových	 stránkách	 našeho	 spolku.	
Jaké	bylo	překvapení,	když	přece jen 3 přihlášky dorazily. 
Proto	není	divu,	 že	každá	přihlášená	čarodějnice	 získala	
svůj	 titul.	Ano,	 byl	 to	 ročník	 s	 nejmenší	 účastí,	 ale	 21.	
ročník	proběhl!	A	jak	letošní	slet	dopadl?	Zde	předkládá-	
me	výsledky:

Výsledky virtuálního ročníku:
MISS	2020	-	Sympatie	 Matěj	Kubín
MISS	2020	-	Malá	čarodějnice	 Pavla	Kubínová
MISS	2020	 Petra	Kubínová
Zvláštní cena Hlavní čarodějnice:	Matěj,	Pavla	a	Petra	
Kubínovi
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Upozornění pro pacienty

	 Na	 našich	 webových	 stránkách	 je	 přidán	 odkaz	 na	
registraci	e-mailu	k	odběru	novinek.

	 Pokud	 máte	 zájem	 o	 odběr	 informací	 o	 dovolených,	
prosím	zaregistrujte	si	svůj	e-mail,	budou	vám	automaticky	
zasílány	aktuální	změny	ordinační	doby.

	 Dále	důrazně	žádáme	pacienty,	aby	v	případě	akutního	
infektu	 vstupovali	 do	 čekárny	 i	 ordinace	 s	 rouškou!!!	
Případně	se	telefonicky	nahlásili	předem.

S pozdravem Andrea Adamcová

Bude výstava PODZÊM?

	 Stalo	se	u	nás	již	tradicí,	že	díky	spoluobčanům	nejen	
z	 Příkaz,	 můžeme	 začátkem	 podzimu	 uspořádat	 výstavu	
ovoce,	zeleniny,	květin,	hub,	v	čerstvé	i	zavařené,	nasušené	
či	jiné	podobě	k	uchování	na	zimu,	suchých	i	jiných	vazeb	
z	přírodnin	a	také		keramiky	s	přírodní	tématikou.	
	 Prosíme	 všechny,	 kteří	 můžete	 přispět	 k	 vytvoření	
výstavy,	 abyste	 své	 exponáty	 přinesli	 na	 obecní	 úřad	 ve	
čtvrtek	1.	října	2020	od	14.	hodin.	
	 Děkujeme	 za	 vaši	 přízeň	 a	 na	 výstavu	 PODZÊM	
všechny	srdečně	zveme.	

Za Kulturní komisi při Radě obce Příkazy 
Božena Mikolajczyková

Muži – „A“ okresní přebor OFS Olomouc

So 1.8. 16:30 Příkazy - Střelice

So 8.8. 16:30 Horka - Příkazy

So 15.8. 16:30 Příkazy - Šumvald

So 22.8. 16:30 Přáslavice - Příkazy

Ne 23.8.

So 29.8. 16:30 Lužice - Příkazy

Ne 30.8.

So 5.9. 16:00 Příkazy - Hlubočky „B“

So 12.9.

Ne 13.9. 16:00 Nová Hradečná - Příkazy

So 19.9. 15:30 Příkazy - Slatinice „B“

So 26.9. 15:30 Červenka - Příkazy

So 3.10. 15:00 Příkazy - Blatec

Ne 11.10. 15:00 Újezd u Uničova - Příkazy

So 17.10. 14:30 Příkazy - Hodolany

So 24.10. 14:30 Dlouhá Loučka - Příkazy 

Ne 25.10.

So 31.10. 14:00 Příkazy - Bohuňovice „B“

So 7.11. 14:00 Grygov - Příkazy

Ne 8.11.

So 14.11. 14:00 Příkazy - Horka

Muži – „B“ - III.tř. OFS Olomouc

So 1.8. 14:00 Příkazy - Těšetice

So 8.8. 15:00 Nedvězí - Příkazy

So 15.8. 14:00 Příkazy - Bouzov

So 22.8.

Ne 23.8. 15:30 Drahanovice - Příkazy

So 29.8.

Ne 30.8. 14:30 Odrlice - Příkazy

So 5.9. 13:30 Příkazy - Pňovice

So 12.9. 15:00 Králová - Příkazy

Ne 13.9.

So 19.9. 13:00 Příkazy - Hraničné Petrovice

So 26.9. 15:30 Náklo - Příkazy

So 3.10. 12:30 Příkazy - Babice

Ne 11.10. 15:00 Chválkovice „B“ - Příkazy

So 17.10. 12:00 Příkazy - Slavonín „B“

So 24.10.

Ne 25.10. 14:30 Mladeč - Příkazy

So 31.10. 11:30 Příkazy - Štarnov

So 7.11.

Ne 8.11. 14:00 Jívová - Příkazy

So 14.11. 11:30 Příkazy - Nedvězí

ROZPIS  FOTBALOVÝCH  UTKÁNÍ 
TJ SOKOL  PŘÍKAZY, z.s. - PODZIM 2020
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